
Vængenyt december 2017  

                                 din grundejerforening 

Oldermandens klumme: 

facebook er lidt af en underlig størrelse, omkring 2 mia. af jordens 7,6 mia. beboere bruger hver måned 

facebook til at holde kontakten med sit netværk. Så det er jo ikke så underligt, at Nederbyvængets 

facebook gruppe har over 170 brugere, som ved forskellige lejligheder logger på med meninger, holdninger, 

ting til salg, og andre interessante informationer, som nu her i slutningen af november, hvor hundelorte 

problemet igen blev luftet. Så giver ordet ”shitstorm” pludselig en noget klarere mening! Hvad der måske 

kan undre er, at så relativt få beboere sprang på vognen, og diskussionen gik roligt i sig selv igen? 

Forklaringen er jo nok, at vi alle gerne vil bo på Nederbyvænget i fred og ro, og ikke skabe nogen uro med 

naboerne, som man gerne vil kunne se i øjnene ved enhver lejlighed. Hundelortene er her stadig, men der 

skal åbenbart lige en ny indflyttet beboer til, før vi igen bliver opmærksomme på, at vi faktisk har et større 

problem, end vi måske selv vil erkende? Det er lidt ærgerligt, at en sådan diskussion jo nok mest rammer de 

hundeejere, som virkelig har styr på hunden, og det har langt de fleste på Nederbyvænget. Nuvel, der 

kommer også beboere ”udefra” som går tur i vores flotte område, måske der også her er en hund med i 

snor? Hvorfor skal de få have lov til at ødelægge det for alle vi andre? I Vængernes Beboerlaug bruger vi 

mange kontingent penge på at vedligeholde vores område og gøre det mere attraktivt, - så kan vi ikke lige 

tage hinanden under armen, og hjælpe hinanden med at komme problemet til livs? Nu er vi igen på vej ind i 

den mørke tid, hvor igen ser hvem der går med hunden, og så er det nemmere blot at lade lorten ligge, det 

kan jo være at regnen tager den? 

Skal vi virkelig til at opfordre alle til at indsende billeder til Beboerlauget af synderen, en såkaldt 

whistleblower ordning, så vi kan forfølge vedkommende med bøder, bål og brand? -  det er der sikkert ikke 

nogen der ønsker. En af de dygtige journalister fra JydskeVestkysten, Connie Bøgvad Schmidt, skrev den 23. 

august et indlæg i Ugeavisen Haderslev, med overskriften ”Så ryd da op efter din hund ….”, den kan du 

læse her.:: 

Det skal lige nævnes, at Nederbyvængets facebook side er et beboer initiativ, som er Vængernes 

Beboerlaug uvedkommende. Skulle der være et bestyrelsesmedlem, der som beboer også aktiverer sin 

holdning sig på den platform, så er indholdet ikke nødvendigvis identisk med bestyrelsens holdning. 

Og så til det mere alvorlige: 

Denne udgave af Vængenyt indeholder følgende: 

1. Vinteren er på vej 

2. Vore 11 Galloway køer går i vinterhi 

3. Nyplantning af træer i området 

4. Trappen ned til cykelstien fra nr. 422/424 

5. Er der en tømrer til stede? 

6. Hjertestarter/Tryg Fonden 

7. Projekt Motionsskoven  

http://nederbyvaenget.dk/Haderslev%20Ugeavis%20aug17.pdf


1………Sneen og frosten kan komme lige pludselig og forsvinde lige så hurtigt igen. Vi har vores ”snemand” 

på kald, men kan selvfølgelig ikke garantere, at der bliver ryddet omgående. Det bliver gjort hvad der er 

muligt, men der bliver ikke ryddet til sort asfalt; - fortovet og de indvendige stiarealer er husejerens eget 

ansvar. Kommunen rydder og salter den øst/vest – nord/syd gående cykelsti ned til Aastrupvej og op til 

Favrdal Skolen. Vi har opsat saltkasser på strategiske steder, så tag skovlen i igen hånd, hvor det kniber.  

2………De 11 Galloway køer som blev sat på græs den 12. november under stor bevågenhed også af 

pressen, går i vinterhi, og kommer tilbage til foråret og fortsætter med at rydde op i terrænet, - hvis nogen 

skulle undre sig over, hvor de er blevet af. Vil du vide mere og Galloway:   www.fuglsoegaard.com 

3……..Vi opgraderer løbende vores område til glæde for os alle. Vi har plantet 3 nye egetræer på række på 

arealet øst for busstoppestedet, og 3 nye egetræer på legepladsen. På legepladsen er de plantet som en 

ca.7x7x7 meter trekant, og planen er, at der bliver placeret et trekantet pyramide formet bord/bænk sæt 

centralt imellem træerne. 

4…….Trappen fra nr. 422/424 ned til cykelstien mod Aastrupbro er blevet renoveret. Trinene er fjernet af 

hensyn til cyklende og barnevogne, men samtidig er der nu risiko for glatføre. Af samme grund er der 

opstillet en strøkasse med sand/salt til eget brug! 

5…….Er der en tømrer til stede?? I forbindelse med konstruktionen af et ligesidet trekantbord til 

legepladsen efterlyser vi en tømrer, som kan guide et par amatører under konstruktionen og opbygningen 

af værket – henvendelse til Tommy på legeplads@nederbyvaenget.dk – eller brug kontakt feltet på 

hjemmesiden. 

6…….Hjertestarteren?? I skrivende stund venter vi stadig på svar fra Trygfonden - intet nyt er godt nyt? 

7……Som nævnt på generalforsamlingen vil vi over de næste måneder undersøge muligheden for at 

”omdanne skovarealet” omkring bækken på sydsiden af fordelingsvejen ud mod Aastrupvej, til et motions- 

og legeområde. Projektet skal finansieres af forskellige fonde, men det kræver at vi udarbejder et 

projektforslag og laver et par ansøgninger, ligesom det forudsætter, at de 2 lodsejere er indforstået med 

projektet. Vi mangler en beboer med erfaring i projektudfærdigelse samt ansøgnings procedure for 

sådanne projekter. Henvendelse til Steen på oldermand@nederbyvaenget.dk 

Og så slutter bestyrelsen denne måneds Vængenyt og 2017 med at ønske alle beboerne i Nederbyvænget, 

som selvfølgelig også inkluderer beboerne i Ladegårdsparken og i Rønhaven, 

En Glædelig Jul og et Godt Nytår, og på gensyn i 2018! 

 

http://www.fuglsoegaard.com/
mailto:legeplads@nederbyvaenget.dk
mailto:oldermand@nederbyvaenget.dk



